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§ 1 
Val av justerare och godkännande av dagordning  

Beslut  
1. Petter Martinsson (S) och Petra Gardos Ek (M) får i uppdrag 

att justera dagens protokoll. 
2. Protokollet justeras tisdagen den 25 februari 2025. 
3. Dagordningen godkänns. 
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§ 2 
Information från stadsdelsdirektören till sammanträden 
med Norra innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/1 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsdirektörens information till sammanträdet den 20 februari 
2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/1-3 Stadsdelsdirektörens information till 
sammanträdet den 20 februari 2025 
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§ 3 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd år 2025  
NI 2025/2 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att lämna de tre 
medborgarförslagen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Tre nya medborgarförslag, som helt eller delvis faller inom ramen 
för Norra innerstadens stadsdelsnämnds ansvarsområde, har 
inkommit till förvaltningen sedan den senaste redovisningen till 
sammanträdet den 23 januari 2025. Förvaltningen föreslår att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd överlämnar de tre medborgarförslagen 
till förvaltningen för beredning. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/2-9 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
 NI 2025/2-6 Bilaga 1. Medborgarförslag om fler aktiviteter i 

parkmiljön i Hagastaden (webbversion) 
 NI 2025/2-7 Bilaga 2. Medborgarförslag om 3x3-

basketplaner i Humlegården (webbversion) 
 NI 2025/2-8 Bilaga 3. Medborgarförslag om att införa 

särskilda tider då hundar tillåts vara lösa i Vasaparken 
(webbversion) 
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§ 4 
Medborgarförslag om familjeloppisdag  
NI 2024/1430 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit ett 
medborgarförslag om att anordna en familjeloppisdag. I 
medborgarförslaget beskrivs att Stockholms stad anordnade en 
loppis specifikt för familjer på Södermalm i slutet av sommaren 
2024. Förslagsställaren undrar om det finns möjlighet att ordna 
något liknande i Norra innerstadens stadsdelsområde. 
  
Förvaltningen är positiv till initiativ om loppmarknader och andra 
aktiviteter som underlättar återbruk för invånare i staden. De flesta 
loppmarknader arrangeras av ideella föreningar eller privatpersoner. 
Förvaltningen ser inte ett behov av en loppmarknad initierad av 
förvaltningen, utan menar att det redan finns flera befintliga 
loppmarknader såväl inom stadsdelsområdet som runtomkring i 
staden att ansluta sig till för den som vill. Om förslagsställaren inte 
vill ansluta sig till någon av dessa rekommenderar förvaltningen att 
förslagsställaren tar initiativ till en egen loppmarknad. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1430-5 Svar på medborgarförslag om 
familjeloppisdag 

 NI 2024/1430-6 Bilaga 1. Medborgarförslag om 
familjeloppisdag (webbversion) 
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§ 6 
Årlig uppföljning och fördelning av föreningsstöd  
NI 2024/1557 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningar 

av verksamhet 2024 enligt förvaltningens förslag i Bilaga 2. 
Redovisningar 2024. 

2. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens förslag att Föreningen Vardagsrummet ska 
återbetala 11 140 kronor enligt förvaltningens förslag i 
Bilaga 2. Redovisningar 2024. 

3. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens förslag om fördelning av 2 000 000 kronor i 
föreningsstöd år 2025 enligt Bilaga 3. Ansökningar 2025. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Nämndens föreningsstöd syftar till att uppmuntra och stödja 
stadsdelsområdets invånare att i organiserade former påverka och 
engagera sig ideellt i social verksamhet som kompletterar 
stadsdelsnämndens uppdrag. 
  
År 2024 beviljades 22 föreningar föreningsstöd med ett totalt 
belopp på 1 500 000 kronor. Förvaltningen föreslår att samtliga 
redovisningar godkänns och att Föreningen Vardagsrummet gör en 
delvis återbetalning på 11 140 kronor av beviljat stöd. Föreningen 
HIND har under året återbetalat beviljat stöd, då verksamhet inte 
har genomförts. En redogörelse för föreningarnas redovisningar och 
förvaltningens bedömning framgår i Bilaga 2. Redovisningar 2024. 
  
För verksamhet år 2025 har 30 föreningar inkommit med 
ansökningar som summerar till 3 464 720 kronor. Av dessa ansöker 
nio av föreningarna för första gången. Förvaltningen föreslår att 
2 000 000 kronor fördelas till 22 av de ansökande föreningarna. En 
redogörelse för föreningarnas ansökningar, förvaltningens 
bedömning och förslag till fördelning framgår i Bilaga 3. 
Ansökningar 2025. 
 

Jäv 
Anna Ekström (S) och Noor Karim Löfgren (S) anmäler jäv och 
deltar inte i handläggningen av ärendet. 
  

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 

Sida 7 (31)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningar 

av verksamhet 2024 enligt förvaltningens förslag i Bilaga 2. 
Redovisningar 2024. 

2. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens förslag att Föreningen Vardagsrummet ska 
återbetala 11 140 kronor enligt förvaltningens förslag i 
Bilaga 2. Redovisningar 2024. 

3. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner 
förvaltningens förslag till beslut om fördelning av 
föreningsstöd år 2025 (i enlighet med bilaga 3) med följande 
justering; att öka föreningsstödet till totalt 2 100 000 kronor 
och tilldela Stora Skuggans 4H-gård 500 000 kronor. 

4. Därutöver anföra följande: 
  
Eftersom Sverigedemokraterna föreslog en större tilldelning 
avseende 4H-gårdar i budgeten för barn, kultur och fritid så 
kan vi lägga ytterligare 100 000 kronor i föreningsstöd till 
Stora Skuggans 4H-gård jämfört med majoriteten. 
  
Stora Skuggans 4H-gård är mycket viktig i en storstad som 
Stockholm och särskilt för de som bor i innerstaden. 
Verksamheten har många besökare, de bedriver en viktig 
verksamhet för barn och ungdomar och för unga med 
särskilda behov, antalet besökare ökar konstant och de har en 
ambition om öppethållande årets alla dagar. De har även en 
viktig funktion i att bevara svenska lantraser. 
  
Föreningen har ansökt om 500 000 kronor för bl.a. 
personalkostnader till barn och ungdomar med 
funktionsnedsättning och för möjligheten att möta besökare, 
drift av gården och foder till djur. Sverigedemokraterna anser 
att denna verksamhet är mycket viktig och vi vill därför 
bevilja föreningen det begärda beloppet. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1557-6 Årlig uppföljning och fördelning av 
föreningsstöd (reviderad 2025-02-14) 
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 NI 2024/1557-2 Bilaga 1. Lokala regler för föreningsstöd 
Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 NI 2024/1557-3 Bilaga 2. Redovisning 2024 
 NI 2024/1557-7 Bilaga 3. Ansökningar 2025 (reviderad 

2025-02-14) 
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§ 7 
Program för upprustning och förnyelse av Solvändan och 
Lilla Solvändan  
NI 2024/1417 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner program för 

upprustning och förnyelse av Solvändan och Lilla 
Solvändan. 

2. Norra innerstadens stadsdelsnämnd ger stadsdelsdirektören i 
uppdrag att fatta beslut i genomförandeskedet inom ramen 
för parkinvesteringsmedel. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Ett program för upprustning och förnyelse av Solvändan och Lilla 
Solvändan har tagits fram. Programförslaget innebär att Solvändan 
och Lilla Solvändan sammanlänkas där Rödabergsgatan omvandlas 
till stenmjölsbelagd gång- och cykelväg, vilket resulterar i att Lilla 
Solvändan utökas och får en ny entré, och enkelriktningen av 
Väringgatan byter håll. Tempeltrappan görs om till grönskande 
parktorg. Lekplatsen i Solvändan får ny utformning med ökad 
tillgängligheten och ökade lekvärden. Ett vårdträd planteras i det 
storskaliga gaturummet i korsningen Kadettgatan/Vikingagatan. 
Åtgärder görs för att gynna fågellivet med bärande buskar och 
plantering av fler träd. Hundrastgården behåller sitt läge och 
innehåll. Totalt utgår cirka elva av dagens 91 parkeringsplatser i 
området till förmån för mer grönskande parkmark. Ett trafik-PM har 
tagits fram som bilaga till programmet som redovisar dagens 
trafiksituation, samt effekterna av de utredda alternativen avseende 
antal parkeringsplatser såväl som framkomlighet för olika 
trafikslag. Projektet sker i samarbete med trafikkontoret. 
  
Solvändan och Lilla Solvändan är parker som tillsammans med 
Tempeltrappan är belägna i området Röda bergen där de 
kulturhistoriska värdena är höga. Stadsmuseet och Skönhetsrådet 
har därför varit delaktiga och kommit med värdefulla inspel i 
programarbetet. Allmänheten har också fått möjlighet att yttra sig 
vid två tillfällen under programarbetets gång. 
 

Särskilda uttalanden 
Petra Gardos Ek m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Daniele 
Fava m.fl. (C) och Carl Häggqvist (KD) lämnar följande särskilda 
uttalande till protokollet: 
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Staden planerar en välbehövlig upprustning av Solvändan och 
lilla Solvändan. Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna ser med gillande på programförslaget i 
stort men har ett antal synpunkter och förslag i akt och 
mening att förbättra utformningen och innehållet i 
parkområdet. 
  
En park ska uppfylla både vila, avkoppling och aktiviteter, 
först när dessa kriterier är uppfyllda kan helheten och 
medborgarnyttan anses tillgodosedd. Det förslag som ligger 
idag innebär att parken under stora delar av dagen kommer att 
ligga oanvänd och obefolkad. Solvändans lekpark kommer 
liksom idag att besökas främst av förskolebarn på 
förmiddagarna, resten av dagen i det närmaste folktom. 
  
Vi menar att det måste skapas aktiviteter även för äldre barn, 
ungdomar och pensionärer för att det ska bli liv och rörelse i 
parken. Dessa kategorier rör sig under helt andra tidpunkter 
på dagen, eftermiddagar och kvällar och bidrar därmed till 
ökad trygghet. Den faktorn är viktig, där folk rör sig ökar 
tryggheten naturligt. 
  
Man kan tänka sig många saker för att stimulera närvaro för 
ungdomar och vuxna. Det vi menar är att basketkorgar och 
pingisbord för barn och ungdomar och boulebanor för äldre 
drar folk till parken och därmed starkt ökar tryggheten. Inget 
av detta är vad vi kan se inplanerat i parken utan bara en 
lekplats med mindre barn i fokus. Ett annat förslag kan vara 
att anlägga ett utegym för att stimulera rörelse i ett område 
där idrottsytor utomhus är sällsynta. 
  
Programplanen följer tyvärr tidigare upplägg när det gäller 
den pågående förnyelsen av Vasaparken och den nya norra 
Stationsparken i Hagastaden som också är ensidigt inriktade 
på barnaktiviteter. 
  
Vi vill därför uppmana förvaltningen att höja blicken, bredda 
tänket och göra parken intressant även för andra än 
förskolebarn. Närområdet har mycket blandade 
ålderskategorier, demografin visar inte minst allt flera pigga 
äldre samtidigt som antalet förskolebarn tyvärr minskar! 

 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1417-9 Program för upprustning och förnyelse av 
Solvändan och Lilla Solvändan 

 NI 2024/1417-4 Bilaga 1. Solvändan och Lilla Solvändan, 
Program för upprustning och förnyelse, 2024-12-20 

 NI 2024/1417-5 Bilaga 2. PM - Trafik Solvändan, 2024-12-
20 
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 NI 2024/1417-6 Bilaga 3. Tillgänglighetsvandring 
Solvändan, 2023-11-08 

 NI 2024/1417-7 Bilaga 4. Dialogsammanställning, 2024-04-
10 

 NI 2024/1417-8 Bilaga 5. Dialogsammanställning, 2024-11-
26 

 NI 2024/1417-2 Bilaga 6. Skönhetsrådets yttrande, 2024-11-
04 

 

Sida 12 (31)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 8 
Redovisning av verksamhet med personligt ombud för år 
2024 och ansökan om statsbidrag för år 2025  
NI 2025/81 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisning 

av verksamhet med personligt ombud för år 2024. 
2. Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner ansökan om 

statsbidrag för verksamhet med personligt ombud för år 
2025. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Personligt ombud är en stödinsats för vuxna med psykisk 
funktionsnedsättning. Det personliga ombudet arbetar på uppdrag 
av den enskilde med syfte att hjälpa den enskilde att leva ett mer 
självständigt liv, med möjlighet att ta del av samhällets utbud av 
vård, stöd och service. Stödinsatsen är en kostnadsfri tjänst och 
föregås inte av ett biståndsbeslut. 
  
Länsstyrelsen kan bevilja statsbidrag för att delfinansiera 
verksamhet med personligt ombud. För stadsdelsnämnderna 
Kungsholmen, Norra innerstaden och Södermalm är verksamheten 
organiserad inom Norra innerstadens stadsdelsförvaltning. Ansökan 
om medel för verksamhetsåret 2025 avser fortsatt delfinansiering av 
fyra heltidstjänster vid verksamheten med personligt ombud. 
  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner 
redovisningen för verksamhetsåret 2024 samt ansökan om 
statsbidrag till verksamhetsåret 2025. Redovisningen och ansökan 
har lämnats till Länsstyrelsen Stockholm den 14 januari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/81-1 Redovisning av verksamhet med personligt 
ombud för år 2024 och ansökan om statsbidrag för år 2025 

 NI 2025/81-2 Bilaga 1. Redovisning 2024 
 NI 2025/81-3 Bilaga 2. Ansökan om statsbidrag 2025 
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§ 9 
Delegation enligt LVM samt förordnanden enligt LVU och 
lagen om placering av barn i skyddat boende för 
tjänstepersoner inom Stockholms stads socialjour  
NI 2025/148 
 

Beslut  
1. Norra innerstadens stadsdelsnämnd delegerar till nedan 

nämnda tjänstepersoner vid Stockholms stad socialjour att 
begära polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

2. Norra innerstadens stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Stockholms stads socialjour att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens 
eget ansvarsområde. 

3. Norra innerstadens stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid Stockholms stads socialjour att begära 
biträde av Polismyndigheten för att genomföra beslut om 
skyddat boende eller om en omedelbar sådan insats enligt 8 
kap. 7 § lagen om placering av barn i skyddat boende inom 
nämndens eget ansvarsområde. 

  
Abdelaziz Abdelsaid, Malin Karlsson, Ann Dahlgren, Maria 
Rangdag, Anna Lago-Lengquist, Maria Sjölin, Anna-Stina 
Wilhelmsson, Marimba Roney, Antonio Bracamonte, Maya 
Heckscher, Daniel Colegate, Millicent Reyes, Elin Orvik, 
Mohamud Abdi Osman, Emma Nikolaou, Nicolina Wallmark, Eva 
Thomasson, Nina Kosari, Felicia Narvaez Adolfsson, Philip 
Lindholm, Feryal Lövström, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Sandra 
Nilsson, Johanna Kumblad, Sandra Qvist, Julia Falk Nordberg, Sara 
Zia, Johanna Nilsson, Susanne Bohlin, Katrin Pettersson, Therese 
Nilsson, Lena Svärd, Therese Travis, Liliana Pellegrino, Ulrika 
Gresnes, Linda Backe, Veronica Blomqvist, Lis-Mari Boija, 
Victoria Scherman, Liselotte Bäck, Ylva Engelbrektsson, Ylva 
Westerdahl. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden ansvarar för stadens jourverksamhet inom individ- 
och familjeomsorg. Den 21 januari 2025 fattade socialnämnden 
beslut om vilka av socialjourens tjänstepersoner som ska ha rätt att 
begära polishandräckning enligt lag om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM), lag med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) och lag om placering av barn i skyddat boende. 
Socialnämnden begär att stadsdelsnämnderna fattar motsvarande 
beslut. 
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Handlingar i ärendet 
 NI 2025/148-2 Delegation och förordnanden till 

tjänstepersoner vid socialjouren 
 NI 2025/148-3 Bilaga 1. Socialnämndens beslut den 21 

januari 2025, § 18 
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§ 11 
Remiss av Motion om försök med fri ledsagning  
NI 2024/1431 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en remiss av 
kommunstyrelsen för yttrande. Motionen från Emelie Wassermann 
(SD) handlar om att kommunfullmäktige ska ge berörda nämnder i 
uppdrag att utreda ett försök med fri ledsagning. Motionären skriver 
i motionen både om ledsagning generellt och om ledsagning för 
målgruppen personer med synnedsättning. Motionären anger att 
bakgrunden till motionens förslag är att det finns stora skillnader 
mellan och inom Stockholms stads stadsdelsförvaltningar i att 
bevilja insatsen och även beslut om antalet beviljade timmar för 
ledsagning. Det leder till risk för ett mer stillasittande och socialt 
isolerat liv för personer med synnedsättning, något som riskerar att 
öka med stigande ålder. Motionären skriver att ett erbjudande om fri 
ledsagning skulle innebära minskad administrativ handläggning 
samtidigt som sannolikheten att personer skulle använda sig av fler 
timmars ledsagning än de har behov av är låg. 
 
 
Förvaltningen välkomnar initiativ som kan främja fysisk och 
psykisk hälsa samt likställighet inom Stockholms stad. 
Förvaltningen ser att vidare utredning inför ett försök med fri 
ledsagning enligt socialtjänstlagen skulle behöva ske inom ramen 
för arbetet med omställning till den nya socialtjänstlagen. Vidare 
utredning om fri ledsagarservice enligt lagen om stöd och service 
till vissa funktionshindrade skulle behöva titta på de juridiska 
förutsättningarna för att eventuellt rikta försöket till en eller flera 
särskilda målgrupper inom LSS, vilka resurser för att genomföra 
insatsen samt de kostnader som det skulle medföra. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 
  

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 
2. Därutöver anföra följande: 
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Sverigedemokraterna anser att möjligheten till fri ledsagning 
för personer med funktionsnedsättning skall utredas av 
berörda nämnder i syfte att minska skillnaden i 
bedömningarna samt att minska den administrativa 
kostnaden.  
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1431-3 Svar på remiss av motion om försök med fri 
ledsagning 

 NI 2024/1431-1.1 Bilaga 1. Motion om försök med fri 
ledsagning 
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§ 12 
Remiss av Motion om att bygga tillfälliga idrottsplatser i 
Frihamnen, Värtahamnen och på Loudden  
NI 2024/1461 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Motion om att bygga tillfälliga idrottsplatser i Frihamnen, 
Värtahamnen och på Loudden, för yttrande till kommunstyrelsen. 
Motionen är skriven av Jonas Naddebo (C). I motionen beskrivs att 
det råder en akut brist på idrottsplatser i Stockholm. Det anför 
motionären har konsekvenser för folkhälsan för tusentals barn och 
unga. Motionären föreslår att Stockholms stad uppdras hitta 
lämpliga ytor att anlägga temporära idrottsplatser i Frihamnen, 
Värtahamnen och på Loudden. 
  
Förvaltningen tycker generellt att det är bra att ytor aktiveras i 
väntan på exploatering. Förvaltningen ser positivt på att undersöka 
möjligheterna för att tillskapa temporära idrottsanläggningar i 
Frihamnen, Värtahamnen och Loudden. Det är 
exploateringskontoret som ansvarar för marken på de föreslagna 
platserna och således de som måste avgöra om förslaget är 
genomförbart. Förvaltningen anser att det finns bra vägledning och 
stöd att hämta genom såväl Stockholms stads strategi för 
idrottsanläggningar (2022-2026) som Stockholms stads program för 
idrott, motion och friluftsliv (2024-2028). Därtill anser 
förvaltningen att staden i arbetet behöver ta hänsyn till flera 
perspektiv som bland annat inbegriper barnrätt, jämställdhet och 
tillgänglighet. 
 

Yrkanden 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) yrkar: 
  

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Centerpartiet och Liberalerna tackar för kontorets svar på 
skrivelsen om tillfälliga idrottsplatser i Frihamnen, 
Värtahamnen och på Loudden. Centerpartiet och Liberalerna 
ser positivt på tillfälliga idrottsytor och väntar på att 
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majoritetens uppdrag angående detta ska sätta fart. Vår 
förhoppning är att de tillfälliga idrottsytorna i just Frihamnen, 
Värtahamnen eller på Loudden inte bara ska möta det akuta 
behovet av idrottsplatser idag, utan också att de på sikt 
ersättas av permanenta idrottsanläggningar när områdets 
stadsutveckling fortskrider. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L), och finner att Norra 
innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1461-2 Svar på remiss av motion om att bygga 
tillfälliga idrottsplatser i Frihamnen, Värtahamnen och på 
Loudden 

 NI 2024/1461-3 Bilaga 1. Motion om att bygga tillfälliga 
idrottsplatser i Frihamnen, Värtahamnen och på Loudden 
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§ 13 
Remiss av Motion om en hälsoekonomisk utvärdering av 
nyttan med miljözon klass 2 och 3  
NI 2024/1462 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har överlämnat en remiss till Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd gällande en motion om behov av en 
hälsoekonomisk utvärdering av nyttan med miljözoner i Stockholm. 
Motionen är skriven av Gabriel Kroon (SD). Motionären anser att 
trafiknämnden ska uppdras att genomföra en hälsoekonomisk 
utvärdering av den faktiska kostnaden för införandet av miljözon 
klass 2 och klass 3 i Stockholm, enligt modellen QALY. 
  
Förvaltningen anser det vara viktigt att projekt och åtgärder som har 
betydande konsekvenser för Stockholm och Stockholmarna utreds 
på ett grundligt sätt. Däremot har förvaltningen ingen synpunkter på 
vilken metod som bör användas vid utredningarna. 
 

Yrkanden 
Anders Lindman (SD) yrkar: 
  

1. Stadsdelsnämnden tillstyrker motionen. 
2. Därutöver anföra följande: 

  
Sverigedemokraterna anser att konsekvenserna av och nyttan 
med införandet av miljözon 2 och 3 i Stockholm är bristfälligt 
utredda. Därför bör en fördjupad hälsoekonomisk utvärdering 
gjord av miljözonernas kostnad per kvalitetsjusterad 
levnadsår (QALY) genomföras. Vidare krävs att införandet 
av miljözon 2 och 3 utreds noggrannare och bättre med 
hänsyn taget till den ekonomiska påverkan det innebär både 
för privatpersoner och näringsliv i berörda stadsdelar. 
  
Enligt Sverigedemokraterna är införandet av miljözonerna 
framforcerat av ideologiska skäl utan att de omfattande 
konsekvenserna blivit ordentligt utredda. 
  

Sida 20 (31)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Anders Lindman (SD), och finner att Norra innerstadens 
stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 
  

Reservationer 
Anders Lindman (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1462-2 Svar på remiss om motion om behov av en 
hälsoekonomisk utvärdering av nyttan med miljözon 2 och 3 

 NI 2024/1462-1.1 Bilaga 1. Motion om en hälsoekonomisk 
utvärdering av nyttan med miljözon klass 2 och 3 
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§ 14 
Remiss av Motion om att förbättra Blasieholmstorg  
NI 2024/1505 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 
Motion om att förbättra Blasieholmstorg, för yttrande till 
kommunstyrelsen. Motionen är skriven av Jonas Naddebo (C). 
Enligt motionen är Blasieholmstorg en bortglömd plats, som har 
stor potential att bli en grön och livfull oas. I motionen föreslås att 
kommunfullmäktige beslutar att ge berörda nämnder i uppdrag att 
utreda möjligheterna att rusta upp Blasieholmstorg och verka för 
etablering av verksamheter med tillhörande uteserveringar. I 
motionen föreslås också att trafiknämnden och 
exploateringsnämnden får uppdraget att genomföra åtgärder som 
höjer trafiksäkerheten för cyklister och gående längs Arsenalsgatan, 
från Hamngatan till Kungsträdgårdsgatan. 
  
Enligt förvaltningen har Blasieholmstorg potential att bli en 
trevligare, trafiksäkrare och grönare plats så som motionen 
beskriver. Förvaltningen skulle välkomna om berörda nämnder hade 
möjlighet att prioritera upprustningsåtgärder på torget samt 
förbättrade trafiksäkerheten på platsen. 
 

Yrkanden 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) yrkar: 
  

1. Att tillstyrka motionen. 
2. Att därutöver anföra: 

  
Inledningsvis vill vi tacka förvaltningen för svaret på 
Centerpartiets motion och välkomnar svaret. Vi ser framemot 
att SDF i Norra innerstaden är en drivande part i att göra 
platsen trevligare, trafiksäkrare och grönare. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag mot förslaget från 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L), och finner att Norra 
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innerstadens stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Daniele Fava (C) och Christina Messick (L) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för eget yrkande. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1505-2 Svar på motion om att förbättra 
Blasieholmstorg 

 NI 2024/1505-1.1 Bilaga 1. Motion om att förbättra 
Blasieholmstorg  
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§ 16 
Remiss av Motion om införandet av anhörigluncher  
NI 2024/1793 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd har fått en motion om 
införandet av anhörigluncher på vård- och omsorgsboenden, KS 
2024/1169, på remiss för yttrande till kommunstyrelsen. 
Motionären Nike Örbrink (KD) föreslår att Stockholms stad ska 
utreda möjligheten att införa anhörigluncher till självkostnadspris 
på stadens vård- och omsorgsboenden för att förebygga ofrivillig 
ensamhet och sänka trösklarna för anhörigbesök. 
  
Förvaltningen anser att ofrivillig ensamhet bland äldre personer på 
vård- och omsorgsboende är en angelägen fråga, där staden behöver 
kunskap om de äldres och deras anhörigas perspektiv och behov i 
frågan för att åtgärderna ska bli träffsäkra. När det gäller det 
konkreta förslaget finns utmaningar i att servera och sälja 
anhörigluncher i de gemensamma utrymmena och de juridiska 
aspekterna behöver utredas av staden. Förvaltningen vill framhålla 
att det redan idag finns möjlighet att äta medhavd lunch tillsammans 
i den boendes lägenhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2024/1793-2 Svar på remiss av motion om införandet av 
anhörigluncher 

 NI 2024/1793-1.1 Bilaga 1. Motion om införandet av 
anhörigluncher 

 

Sida 24 (31)



 
 

Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

§ 17 
Anmälan av delegerade beslut år 2025  
NI 2025/4 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av delegationsbeslut för perioden 2025-01-09 till och med 
2025-02-06, samt anmälan av förskoleavdelningens beslut om 
fördelning av extra resurser i form av tilläggsbelopp för barn med 
behov av särskilt stöd. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/4-4 Delegationsbeslut för perioden 2025-01-09 - 
2025-02-06 

 NI 2025/4-2 Anmälan av delegationsbeslut enligt 7.12 
Fördelning av extra resurser i form av tilläggsbelopp för barn 
med behov av särskilt stöd  
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§ 18 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar år 2025  
NI 2025/5 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av Norra innerstadens postlista för perioden 2025-01-09 
till och med 2025-02-06. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/5-3 Postlista för perioden 2025-01-09 - 2025-02-06 
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§ 19 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
stadsdelsnämnds pensionärsråd år 2025  
NI 2025/6 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av pensionärsrådets protokoll från sammanträdet den 10 
februari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/6-5 Pensionärsrådets protokoll från sammanträdet 
den 10 februari 2025 

 NI 2025/6-6 Bilaga 1. Underlag för budget 2026 med 
inriktning 2027 och 2028 
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§ 20 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens och 
Kungsholmens stadsdelsnämnders råd för 
funktionshinderfrågor år 2025  
NI 2025/8 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av rådet för funktionshinderfrågors protokoll från mötet 
den 6 februari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/8-2 Rådets protokoll från den 6 februari 2025 
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§ 21 
Anmälan av protokoll från Norra innerstadens 
förvaltningsgrupp år 2025  
NI 2025/9 
 

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd godkänner redovisningen och 
lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll från mötet den 12 
februari 2025. 
 
Handlingar i ärendet 

 NI 2025/9-4 Förvaltningsgruppens protokoll från mötet 12 
februari 2025  

 NI 2025/9-6 Bilaga 2. Incidentuppföljning IA  
 NI 2025/9-5 Bilaga 1. Aktiva åtgärder enligt 

diskrimineringslagen  
 NI 2025/9-7 Bilaga 3. Sjukfrånvarostatistik  
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§ 22 
Övrigt  

Beslut  
Norra innerstadens stadsdelsnämnd beslutar att lämna den anmälda 
skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
  
Följande skrivelser anmäls:  

 Skrivelse om 3x3-planer för basket i Humlegården från 
Daniele Fava m.fl. (C) och Christina Messick m.fl. (L) 

  
Följande muntliga frågor anmäls:  

 Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna ber förvaltningen redovisa hur det 
hittills har gått för de tre vård- och omsorgsboendena 
Sabbatsbergsbyn, Kampementet och Kattrumpstullen 
som under år 2023 och 2024 återtogs i egen regi. 
Förvaltningen svarar att det i samband med övergången till 
egen regi fanns stora utmaningar med personalbrist, 
chefsbrist och skillnader i arbetssätt. Förvaltningen har 
arbetat hårt för att de aktuella verksamheterna snabbt ska 
komma in i Stockholms stads rutiner, arbetssätt 
och kvalitetsledningssystem. I samband med återtagandet till 
egen regi visade medarbetarundersökningar på relativt låg 
motivation hos personalen i vissa av de berörda 
verksamheterna, och detta har förvaltningen försökt 
förbättra genom satsningar på ledarskapsfrågor och 
kompetenshöjande insatser. Detta är även prioriterat under 
år 2025. Förvaltningen har också sett över lönenivåer och i 
vissa fall justerat löner. Brukarundersökningar pekar på en 
viss positiv trend efter återtagandet i egen regi, då brukarna 
upplever sig mer nöjda och trygga nu. Resultatet för nöjdhet 
kring måltider varierar. Arbetet med kompetensförsörjning 
och kvalitetshöjande åtgärder fortsätter och utmaningar 
återstår, men läget är stabilt. Nämnden tackar för 
informationen och ber att få ta del av en skriftlig 
redovisning längre fram. 

 Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Kristdemokraterna ställer en fråga till majoriteten om vad 
som görs för att påskynda arbetet med att öppna upp fler 
idrottshallar och idrottsplaner i Norra innerstaden. 
Ordförande Petter Martinsson (S) tydliggör att 
idrottsnämnden och utbildningsnämnden är de nämnder som 
är ansvariga för frågan. Den politiska majoriteten i staden 
delar bilden av att det finns ett stort behov av fler idrottsytor, 

Sida 30 (31)



Norra innerstadens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 3/2025 
 

2025-02-20 

och man arbetar mycket aktivt för att fler idrottsytor ska 
kunna öppnas för föreningslivet. Idrottshallarna vid Olaus 
Petri skola, Hedvig Eleonora skola samt Hjorthagens skola 
kommer att öppnas upp för föreningslivet inom de närmsta 
åren, och likaså ska Östra Reals idrottshall kunna användas 
av föreningar då renoveringen är klar. Öppnandet av 
helt nya idrottsanläggningar i andra stadsdelar, exempelvis 
i Ulvsunda, kommer också att avlasta Norra innerstaden. 
Ansvaret för tillgängliggörande av skolidrottsytor har lyfts 
från den enskilda rektorn till att i stället ligga centralt på 
utbildningsförvaltningen, vilket förenklar samordningen och 
skapar bättre förutsättningar för att fler skolidrottsytor ska 
kunna användas av föreningar framöver. Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet och Kristdemokraterna tackar för 
svaret, men lyfter att föreningslivet fortfarande upplever en 
stor brist på idrottshallar och planer i innerstaden. Därutöver 
finns behov av att se över nyckelhantering, förvaring och 
vaktmästeri för de hallar och planer som idag är 
bokningsbara. 
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